
Skriftlege spørsmål om vassverk               03.10.2021 

Samarbeidsplattforma til posisjonen seier: 

Vestland vil vege naturmangfald og miljøvern høgt i saker om vasskraftutbygging. Me vil gjere ei vurdering av dei 
samla miljøkonsekvensane utover det enkelte prosjekt. Me vil ikkje tillate utbygging av kraftverk, herunder 
småkraftverk, i verna vassdrag. Eit unntak kan t.d. vere prosjekt som har flaumsikring som hovudargument, eller 
der utbygginga direkte erstattar bruk av fossile energikjelder. 

Hittil har berre ei sak om vasskraftutbygging kome til politisk handsaming: 

Hovudutval for næring PS 6/2019 Svoldal kraftverk – høyringsuttale 

Delegeringsreglementet seier: 

Lov om vassdragsreguleringer av 14.12.1917 nr. 17 

§ 12. Hovudutval for næring har mynde til å gje uttale i saker om vassdragsregulering, under dette også 
konsesjonssøknader. 

Lov om produksjon, omforming, overføring, omsetning og fordeling av energi m.m. (energilova) av 29.06.1990 nr. 
50. 

§ 2-1 Fylkesutvalet har mynde til å gje uttale til meldingar med konsekvensutgreiingsprogram og konsesjonssøknader.  

Fylkeskommunedirektøren har delegert mynde til å gje uttale i enkle og uproblematiske saker. 

Fylkeskommunedirektøren har mynde til å til å trekkje seg frå inngått avtale. 

Spørsmål: 

Kvifor kjem så få saker om vassdragsregulering og konsesjonssøknader til politisk handsaming? 

Kor mange «enkle og uproblematiske» saker har fylkesdirektøren gitt uttaler i? 

Var naturmangfald og miljøvern vege høgt i uttalene til sakene handsama administrativt? 

Var det gjort ei vurdering av dei samla miljøkonsekvensane utover det enkelte prosjekt i uttalene? 

Var det gitt positive uttaler til utbygging i verna vassdrag? 

Utviklingsplanen seier om Regional plan med tema knytt til vasskraftutbygging (Sogn og Fjordane 2012) og 
Fylkesdelplan for små vasskraftverk i Hordaland 2009-2021 (Justert 2013 etter handsaming i 
Miljøverndepartementet) at «Retningslinene i planane fungerer godt som grunnlag for vurdering av konsesjonssaker. 
Planane vert difor vidareførte i denne perioden for å oppretthalde retningslinene, men ein må vurdere desse på nytt i 
arbeidet med Regional plan for fornybar energi. Det kan vere behov for ei avgrensa oppdatering av 
kunnskapsgrunnlaget.» 

Spørsmål: 

Utviklingsplanen seier på side 38 at Regional plan for fornybar energi skal ha oppstart i 2021. Når 
kjem saka om oppstart av Regional plan for fornybar energi til politisk handsaming? 
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